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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  20             dne 18.10.2017                               OŽP201701R 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh KŽP ohledně kácení zeleně 

rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy,  jejichž stav byl na 

podnět občanů města a tajemnice KŽP posouzen na 2. zasedání KŽP dne 30.03.2017, 3. 

zasedání KŽP dne 08.06.2017 a 4. zasedání KŽP dne 06.09.2017. 

Žádost o pokácení jírovce maďalu ve Dmýšticích  

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise žádost o pokácení jírovce 

maďalu rostoucího v blízkosti domu čp. 6. V žádosti se uvádí, že kořeny stromu nadzvedávají 

podlahu a způsobují praskání obvodové zdi. Na základě žádosti provedli zástupci OŽP na 

místě šetření a zjistili, že se jedná o prospívající strom v dobrém zdravotním stavu, který 

ovšem roste v těsné blízkosti domu (cca 70 cm), kdy hlavní kořeny viditelně zasahují pod 

dům, který je kořeny i větvemi ohrožován. Na obvodových zdech jsou viditelné četné 

praskliny, které jsou velmi pravděpodobně způsobeny předmětným kaštanem. Komise žádost 

posoudila a konstatovala, že vzhledem ke skutečnosti, že působení kaštanu zapříčinilo na 

domě škody značného rozsahu, s pokácením stromu souhlasí.  

Závěr: Komise souhlasí s pokácením jírovce maďalu rostoucího u domu čp. 6 ve 

Dmýšticích.  
 

Žádost o pokácení, příp. ořezání (zkrácení větví), trnovníku akátu nad autobusovým 

nádražím 

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise žádost o ořezání nebo 

pokácení akátu nad autobusovým nádražím v blízkosti domu čp. 1392. Důvodem žádosti jsou 

nebezpečné padající větve ze stromu za větrného počasí. Žádostí o pokácení tohoto stromu se 

komise zabývala již v únoru 2014. Tehdy konstatovala, že sice zdravotní stav nevykazuje 

známky většího rizika ohrožení obyvatel, ale protože se jedná o introdukovanou dřevinu bez 

většího významu, s pokácením stromu souhlasila. Tehdejší referentka orgánu ochrany přírody 

však pokácení stromu nedoporučila, neshledala tehdy závažné důvody pro jeho pokácení. 

Současný referent orgánu ochrany přírody nyní na základě nového šetření připustil vzhledem 

k výskytu tlakové vidlice v kmeni jisté riziko možného rozlomení kosterních větví.  

S ohledem na skutečnost, že žadatel v případě pokácení stromu přislíbil, že na vlastní náklady 

zajistí vysazení nových stromů, komise i orgán ochrany přírody s pokácením akátu souhlasí. 

Závěr: Komise souhlasí s pokácením akátu nad autobusovým nádražím za předpokladu 

provedení náhradní výsadby v předmětné lokalitě. 

              

Podnět na pokácení lípy v Nádražní ulici  

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise podnět z domu čp. 1221 o 

pokácení lípy v Nádražní ulici. Jedná se o lípu u komunikace vedoucí ke garážím pod 

Májovinou. Jde o strom o obvodu kmene 300 cm, v jehož kmeni se nachází rozsáhlá dutina o 

velikosti 140 cm, průměr dutiny je cca 55 cm. Strom se mírně naklání nad komunikaci. 
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Komise podnět posoudila a konstatovala, že díky rozsáhlé dutině v kmeni se jedná o strom 

potenciálně nebezpečný a jeho pád na komunikaci nelze vyloučit, proto s jeho pokácením 

souhlasí.  

Závěr: Komise ŽP souhlasí s pokácením lípy rostoucí u komunikace vedoucí ke garážím 

pod  Májovinou.  

 

Návrh řešení zeleně u domu čp. 1237 v ul. L. Janáčka 

Tajemnice komise předložila členům KŽP žádost předsedy bytového družstva o návrh řešení 

zeleně u domu čp. 1237, kde byl v minulosti vysazen živý plot z buků, který však není již 

delší dobu nijak upravován a v současné době krajní strom zasahuje svými větvemi do fasády 

domu. Komise provedla šetření na místě a zkonstatovala, že by větve zasahující na dům 

mohly v budoucnu způsobovat poškození fasády, proto doporučila tohoto krajního jedince 

odstranit. 

Závěr: Komise doporučuje krajní buk u domu odstranit a zbylý živý plot ponechat bez 

zásahu jeho přirozenému vývoji.  

 

Podnět na pokácení javoru u domu čp. 756 mezi ul. Čs. armády a Libušina  

Tajemnice KŽP předložila podnět k pokácení javoru rostoucího mezi domy čp. 756 a 892. 

V žádosti bylo uvedeno, že strom je částečně proschlý, dochází zde k pádu silných větví, a tím 

hrozí škoda značného rozsahu. Tento podnět byl doručen na OŽP již v loňském roce na 

podzim, kdy strom byl již z velké části opadaný, rozsah suchých větví tedy nebylo možné 

zcela přesně určit. Komise tehdy konstatovala, že javor sice vykazuje známky zhoršeného 

zdravotního stavu, ale zatím není nezbytné jej okamžitě pokácet a přesunula rozhodnutí o 

budoucnosti stromu na období vegetace, kdy bude možné lépe posoudit zdravotní stav. Nyní 

se komise tedy žádostí zabývala znovu a na místě zkonstatovala, že javor je z velké části 

suchý a doporučila jeho pokácení.  

Závěr: Komise doporučuje pokácení javoru rostoucího u domu čp. 756. 

 

Návrh na pokácení dřevin v Libušině ulici u domu 892-893  

Z druhého zasedání KŽP v letošním roce byla přesunuta další žádost, a to žádost SVJ domů č. 

892-893 v Libušině ulici o pokácení jedné borovice lesní a hlohu v blízkosti domu. Jako 

důvod k pokácení je uvedena skutečnost, že se jedná o proschlé stromy, hloh je navíc 

nahnutý.  Komise na místě zkonstatovala, že se jedná skutečně o stromy ve špatném 

zdravotním stavu, oba jsou cca ze dvou třetin zcela suché a s jejich pokácením souhlasí.  

Závěr: Komise souhlasí s pokácením hlohu a borovice u domu 892 s tím, že v předmětné 

lokalitě budou v budoucnu vysazeny jako náhrada jiné dřeviny.  

 

Návrh na řešení zeleně u domu čp. 753 v Libušině ul. 

Tajemnice KŽP předložila návrh na vykácení některých stromů v blízkosti domu čp. 753. 

Komise provedla ohledání na místě a zkonstatovala, že se v lokalitě nachází několik 

neperspektivních stromů, a to douglaska tisolistá s ulomenou špičkou a prořídlou korunou, 

dále tři značně proschlé břízy, jeden přestárlý jalovec, jedna stará švestka, která zahušťuje 

výsadbu okolních perspektivních dřevin a borovice vejmutovka napadená rzí, z jedné strany 

má velkou část větví suchých.  

Závěr: Komise doporučuje pokácet výše uvedené dřeviny a lokalitu bezprostředně po 

pokácení doplnit novými výsadbami. 

 

Návrh na odstranění vrby jívy na louce na Píseckém předměstí  

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise podnět na odstranění vrby 

jívy rostoucí na louce na Píseckém předměstí. V loňském roce byly na podnět žadatele již 

odstraněny dvě vrby rostoucí v těsné blízkosti jeho zahrady. Třetí vrbu, rostoucí cca 6 m 
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západně od zahrady, tehdy komise doporučila ponechat, a to zejména z důvodu zachování 

větší druhové rozmanitosti zeleně v lokalitě.   

Závěr: Komise ŽP trvá na svém původním stanovisku, nesouhlasí s odstraněním vrby, 

doporučuje ji ponechat na místě bez jakéhokoliv zásahu. 

 

Opakovaný návrh na pokácení jedle bělokoré u domu čp. 973-974 v ul. J. A. 

Komenského (Společenství vlastníků jednotek domu čp. 973-974) 

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost SVJ 

domu čp. 973-974 o pokácení jedle bělokoré za domem. Jako důvod k pokácení je uveden 

strach nájemníků z poškození domu stromem v případě silnějšího větru. Komise se žádostí 

zabývala již 1.6.2010, 26.2.2014 a 29.9.2014, kdy SVJ žádalo kromě jedle také o pokácení 

borovice černé. Na posledně uvedeném jednání komise odsouhlasila pokácení borovice, která 

rostla v těsné blízkosti domu, ale na zachování jedle trvala, zejména z důvodu vysoké 

estetické a ekologické hodnoty. Jedle se nachází cca 8,5 m od domu, jedná se o zdravý strom 

bez zjevných známek poškození. Jedle se vyznačuje hlubokým kořenovým systémem, který 

netrpí vývraty. Komise důvody k pokácení jedle neshledala, nicméně doporučuje tuto 

záležitost řešit v rámci územní studie, která bude v této lokalitě příští rok zpracována.  

Závěr: Komise v současné době s pokácením jedle nesouhlasí, záležitost navrhuje řešit 

komplexně v rámci územní studie celé lokality.     
 

__________________________________________________________________________ 

Jméno zpracovatele a datum vyhotovení: Ing. Hana Hadrbolcová, 06.10.2017  

                                                                         

                                                             Jan Kozák, předseda KŽP, 06.10.2017 

  

 

 
 


